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نجات یافته از مرگ به مدال نقره رسید
ملی پوش اسکی آمریکا که سال ۲۰۱۶ 
به دلیل تصادف تا آستانه مرگ پیش رفته 
بود در بازی های المپیک زمســتانی ۲۰۲۲ 

توکیو موفق به کسب مدال نقره شد.
به گزارش ایرنــا، در این دوره از بازی ها 
اتفاقــات مهم و عجیبی رقم خورد و برخی 
از ورزشکاران در کمال ناباوری به مدال رسیدند. یکی از این ورزشکاران »کولبی 
استیوسون« بود که در سال ۲۰۱۶ به خاطر یک تصادف مرگبار دچار شکستگی 
جمجمه شــده بود و تا آســتانه مرگ پیش رفت. او از ۳۰ ناحیه جمجمه دچار 

شکستگی شد و سه روز در کما بود.
تصادف و رفتن به کما به کابوس زندگی استیوســون تبدیل نشد بلکه وی با 
تلاش مســتمر خود در نهایت از مشــکلات و موانع ناشی از تصادف عبور کرد و 
در نهایت توانست به المپیک زمستانی پکن گام بگذارد.  وی در ۲ فصل گذشته 
اســکی جهان توانسته بود نتایج خوبی را کسب کند. این اسکی باز آمریکایی در 
بیست و چهارمین دوره بازی های المپیک زمستانی بعد از اسکی باز نروژی موفق 

به کسب مدال نقره شد.
پیش از کولبی استیوســون، »مکس پاروت« کانادایی که در سالیان گذشته 
۱۲ دوره شیمی درمانی را پشت سر گذاشته بود موفق به کسب مدال طلا در این 

دوره از بازی ها شده بود.

تعریف ویژه از طارمی
جنگجویی که روشنایی را پیدا می کند

دوازدهمیــن گل مهــدی طارمــی در 
رقابتهای این فصل لیگ پرتغال جدا از آنکه 
باعــث تعریفهای مختلفــی از او در فضای 
مجازی شــده، او را در یــک قدمی بهترین 
بازیکن فعلی این تورنمنت)به لحاظ مجموع 

گل و پاس گل( قرار داده است.
به گزارش فوتبالی، مهاجم پورتو نقش ناجی تیمش در بازی مقابل اسپورتینگ 
را ایفا کرد و با یک گل و یک پاس گل مانع شکست پورتو مقابل اسپورتینگ شد.
طارمی که بعد از حل شدن سوتفاهمش با اسکوچیچ، دوباره به روزهای اوجش 
در پورتو برگشــته، بعد از بازی دیشب سوژه توئیتهای مثبتی بود.کاربری درباره 
او توئیت زده اســت: شاید طارمی برخی اوقات شبیه یک بازیکن بی نظیر نباشد 
اما او بیشــتر از هر بازیکن دیگری در زمین می جنگد و در تاریکترین لحظات، 
او می تواند روشــنایی را پیدا کند. من همیشــه او را تحســین کردم و به نظرم 

طارمی می تواند در لیگهای بزرگتر هم موفق شود.
طارمی حالا با ۱۲ گل زده، ســومین گلزن برتر لیگ پرتغال است و 4 گل با 
داروین نونز فاصله دارد منتهی 7 پاس گلی که او تا اینجای مسابقات داده باعث 
شــده که مهاجم پورتو از حیث مجموع گل و پاس گل، دومین بازیکن باارزش 

لیگ پرتغال باشد.
رافا ســیلوا مهاجم بنفیکا با ۱4 پاس گل و 7 گل، تنها بازیکنی اســت که به 

لحاظ مجموع گل و پاس گل آمار بهتری به نسبت طارمی دارد.

مهدی ترابی غایب دیدار پرسپولیس و نساجی
بازیکن تیم فوتبال پرســپولیس که به 
کرونا مبتلا شــده، در دیــدار تیمش برابر 

نساجی هم غایب است. 
به گزارش ایسنا، مهدی ترابی که پیش از 
دیدار پرسپولیس برابر فولاد مشخص شد به 
کرونا مبتلا شده و به قرنطینه رفت، دیروز 
دوباره تســت داد و مشخص شــد هنوز هم به کرونا مبتلا است و نمی تواند به 
تمرینات برگردد. برهمین اساس او دیدار پرسپولیس برابر نساجی را از دست داده 
است. از طرف دیگر پرسپولسی ها سیامک نعمتی و امید عالیشاه را نیر به دلیل 
مصدومیت در اختیار ندارند. تیم فوتبال پرسپولیس در جریان هفته هفدهم لیگ 

برتر فوتبال ایران عصرامروز )یکشنبه( میهمان نساجی مازندران است.

یک ایرانی سرمربی تیم ملی تکواندوی هند شد
سرمربی سابق تیم ملی تکواندوی ایران، 

هدایت تیم ملی هند را بر عهده گرفت. 
حسن ملکی سرمربی ســابق تیم ملی 
تکواندوی ایران، در گفتگو با ایسنا از هدایت 
تیم ملــی تکواندوی هند تا پایان بازی های 
آســیایی ۲۰۲۲ خبــر داد. ملکی قصدی 
برای اســتفاده از دیگر مربیان ایرانی در کنار خود را ندارد و ۲ مربی هندی وی 
را همراهــی خواهند کرد. در صورت رضایت طرفیــن، این قرارداد پس از پایان 
بازی های آسیایی تمدید خواهد شد. وی همچنین قرار است برای آموزش مربیان 

هندی، دوره های درجه ۲ و ۳ مربیگری را در این کشور برگزار کند.

قنبرزاده: برطرف کردن ابهامات هیات رئیسه، تهدید نیست
دموکراسی و آزادی در تشکیلات ورزشی

 ما وجود دارد
دبیرکل پیشین فدراسیون فوتبال گفت: 
در اساسنامه فدراسیون فوتبال هیات رئیسه 
دارای اختیاراتی است و اکنون باید ابهامات 
به وجود آمده برطرف شود. این مساله یک 

فرصت است و نباید آنرا تهدید بدانیم.
بــه گــزارش گــروه ورزشــی مــردم 
سالاری»منصور قنبرزاده« روز شنبه در حاشیه مراسم اختتامیه نخستین لیگ 
ورزش همگانی دانشــگاه آزاد اســلامی درباره عزل احتمالی رییس فدراســیون 
فوتبال، اظهار داشت: اطلاعی ندارم و نمی توانم قضاوت کنم، اما این موضوع نشان 
می دهد دموکراســی و آزادی در تشکیلات ورزشی ما وجود دارد که کمتر به آن 
عادت داشتیم. در اساسنامه فدراسیون فوتبال، هیات رئیسه اختیاراتی دارد و باید 

ابهامات آنان برطرف شود.
قنبرزاده ادامه داد: باید ابهامات هیات رئیسه برطرف شود و این مساله را نباید 
به چشــم تهدید ببینیم. این فرصتی برای آزادی عمل در فدراسیون  است. چون 

در جزئیات نیستم اظهارنظر زیادی نخواهم کرد.
وی درباره عملکرد شهاب الدین عزیزی خادم توضیح داد: اجازه بدهید در این 
زمینه با توجه به اینکه شرایط ویژه ای است، قضاوت نکنم. اجازه بدهیم که نتایج 

را خود جامعه ببینند.
قنبرزاده در واکنش به این موضوع که کمیته اخلاق نیز در مقابل اقدام اعضای 
هیات رئیسه مهرداد سراجی یکی از اعضای هیئت رئیسه را محروم کرده است، 
گفت: این را از رسانه ها شــنیدم که چنین اتفاقی افتاده است. قطعا باید دلایل 

مستند بررسی شود تا قابل اظهارنظر باشد.

زنگنه: تلاش ما موفقیت بانوان کاراته 
در رویدادهای مهم سال آتی است

مربی تیم ملی کاراته بانوان گفت: تلاش 
فدراسیون، کادر فنی و بازیکنان رسیدن به 
نتایج مطلوب و موفقیت در رویدادهای مهم 

سال آتی است.
»پگاه زنگنه« کاپیتان پیشین تیم ملی 
کاراته بانوان ایران که افتخارات زیادی را در 
دوران قهرمانی به دست آورده و اخیرا به عنوان مربی تیم ملی بانوان انتخاب شده 
است در گفت وگو با ایرنا، اظهار داشت: دومین مرحله انتخابی تیم ملی با حضور 
نفرات سوم مشترک قهرمانی کشور و کاراته کاهای منتخب کادر فنی در مجموعه 

ورزشی شهید کبکانیان برگزار شد.
وی افزود: در نهایت نفرات برتر پنج وزن مشــخص شدند و در تاریخ هایی که 
سرمربی تیم ملی اعلام کرد با نفرات اول و دوم کشوری و همچنین ملی پوشان 

سال گذشته رقابت خواهند کرد.
زنگنه در خصــوص زمان آغاز اردوهای تیم ملی گفت: ابتدا باید مســابقات 
انتخابی برگزار شده و نفرات منتخب اوزان مختلف مشخص شوند تا اردوها را آغاز 

کنیم. بر این اساس هنوز زمان دقیق آغاز تمرینات مشخص نیست.

اخبار کوتاه

دبیرکل فدراســیون فوتبال با بیان واقعیت درباره نامه 
فیفا در ارتباط با اساســنامه این فدراسیون، خط بطلانی 

روی ادعای واهی کشید.
به گزارش خبرنگار ورزشــی خبرگزاری تسنیم، »آنچه 
نپاید دلبستگی را نشــاید« یا »ماه پشت ابر نمی ماند« و 
حتی »در همیشــه روی یک پاشــنه نمی چرخد«. با این 
همه ضرب المثل در زبان فارســی، امــا هیچکدام از آنها 
درس عبرتــی برای ارکان فدراســیون فوتبــال نبود که 
سعی داشــتند واقعیت درباره نامه فیفا را به گونه دیگری 
جلوه دهنــد و با مخفی کردن بخش مهم آن، راه دیگری 
برونــد. جایی که غلامرضا رفیعی، مشــاور حقوقی رئیس 
فدراسیون فوتبال اعلام کرد فیفا بابت اقدامات انجام شده 
در خصوص اساســنامه به فدراســیون تبریک گفته و به 

نوعی این تبریک را پایان کار اساسنامه دانست.
هرچنــد خبرگزاری تســنیم بلافاصله پــس از ادعای 
فدراســیون فوتبال مبنی بر تبریک فیفا بابت اساســنامه 
در گزارشــی با عنوان »پروپاگاندای فدراســیون فوتبال 
خلاف ماده 87 اساســنامه« به مسئله مهم نقش مجلس 
در تصویب اساســنامه اشــاره کرد که فدراسیون فوتبال 
آن را فرامــوش کرده بود. در این گزارش به این مســئله 
اشــاره شــده بود که فیفا خلاف اساســنامه مورد تأیید 
خود نمی توان منکر نقش مجلس در تصویب اساســنامه 
شــود و احتمالاً این یک پروپاگاندای رســانه ای از سوی 
فدراســیون فوتبال است، با این حال فدراسیون نشین ها و 
بــه ویژه غلامرضا رفیعی در مصاحبه هــای خود اصرار بر 
این داشــتند که رأی دیوان عدالت اداری و صورتجلســه 
هیئــت دولت که فدراســیون فوتبال را طبق اساســنامه 
فعلی غیر انتفاعی خوانده اند و این فدراســیون را از ذیل 

فدراســیون های آماتوری خارج کرده اند، کفایت می کند و 
دیگر نیازی به مصوبه مجلس نیست.

با این حال فدراســیون فوتبال تاکنــون اقدامی برای 
انتشــار نامه یا متن نامه فیفا نکرده تا واقعیت مشــخص 
شود، اما حسن کامرانی فر، دبیرکل فدراسیون فوتبال برای 
اولین بار پرده از واقعیت ها برداشــت تا خط بطلانی روی 
ادعاهای واهی اخیر برخی مقامات یا مشاوران فدراسیون 
فوتبــال بکشــد. کامرانی فر در گفت وگویی کــه با برنامه 
شــب های فوتبالی شبکه ورزش داشت گفت: »فدراسیون 
فوتبال باید به فیفــا در مورد عملکردش در این مدت در 
رابطه با بحث اساســنامه و اتفاقاتی که رخ داده، گزارش 

می داد، اطلاعاتی به فیفا ارســال می کردیم و این نامه به 
فیفا ارسال شــد. فیفا نیز در جواب به فدراسیون فوتبال 
تبریک گفت و خواست اطلاعات بیشتری در مورد ورزش 
آماتــوری و تصمیماتی که در مجلس در این رابطه گرفته 
شده، به اطلاع آنها برسانیم. در مسئله ماده یک اساسنامه 
جزو مواردی اســت که ما هنوز نیاز داریم تا اطلاعاتی به 
فیفا ارســال کنیم و قطعاً نیــاز داریم که دولت و مجلس 
شورای اسلامی ماده یک و اساسنامه فدراسیون فوتبال را 
تأیید کنند تا مشــکلی برای فوتبال کشور به وجود نیاید. 
تبریک هم عنوانی اســت که فیفا وقتــی نامه ای دریافت 
می کند، از این کلمه استفاده می کند، اما ما همچنان باید 

یکســری ابهامات موجود در اساسنامه را پیگیری کنیم تا 
بتوانیم به نتیجه برسیم«. 

وقتی دبیرکل فدراســیون فوتبال برخــلاف ادعاهای 
موجود در این فدراســیون اعلام می کند که اساســنامه 
و مــاده یک آن همچنان نیازمند تأیید از ســوی دولت و 
مجلس اســت، چگونه است که مشاور حقوقی فدراسیون 
فوتبال با اســتناد بــه یک رأی دیوان عدالــت اداری آن 
هم در اعتراض شــخصی حیدر بهاروند نسبت به موضوع 
بازنشستگی اش، سعی در وارونه جلوه دادن واقعیت دارد؟ 
آیا ضرب المثل »ماه پشــت ابر نمی ماند« درسی نبوده که 
بدانیــم قرار نیســت واقعیت تا ابد پنهــان بماند و روزی 
اصل ماجرا مشخص می شود؟ پس چگونه مشاور حقوقی 
فدراســیون فوتبال سعی داشت این واقعیت را پنهان کند 
که اساسنامه فدراســیون فوتبال همچنان نیاز به تصویب 

مجلس شورای اسلامی دارد؟
شــهاب الدین عزیــزی خادم در نزدیک به یک ســال 
ریاستش در فدراسیون فوتبال اشتباهات متعددی داشته 
یا وعده هایی داده که به آن عمل نکرده اســت. شاید یکی 
از بزرگ ترین اشتباه او و تیم همراهش، همین وارونه جلوه 
دادن نامــه فیفا در مورد اساســنامه بود کــه بنا به گفته 
خود رئیس فدراســیون فوتبال حتی فیفا هم در رابطه با 
آن شــوخی ندارد. پس چگونه بود که مشــاور حقوقی او 
ســعی داشــت مجلس را از روند تصمیم گیری و تصویب 
اساســنامه خارج کند و البته عزیزی خادم هم سکوت و با 
این کار به نوعی از مشــاورش حمایت کرد؟ مسئله ای که 
حالا رئیس فدراســیون را با مشکلی جدی روبه رو کرده و 
تبدیل به پاشنه آشیلی شده تا برخی اعضای هیئت رئیسه 

فدراسیون فوتبال برای عزل او دست به کار شوند.

سرپرست فدراسیون ورزش های زورخانه ای گفت: اماده 
برگــزاری رقابت های جام جهانی ورزش هــای زورخانه ای 

بودیم اما پیک ششم کرونا باعث لغو این رقابت ها شد. 
مهرعلــی باران چشــمه در گفتگو با ایســنا، درباره لغو 
رقابت های جام جهانی ورزش های زورخانه ای به دلیل پیک 
ششــم ویروس کرونا، اظهار کرد: مجوز برگزاری رقابت های 
جام جهانی ورزش هــای زورخانه ای در شــهر اصفهان را 
ششم بهمن از فدراســیون پزشکی ورزشی دریافت کردیم 
و تمامی مقدمــات لازم و هماهنگی ها را بــرای میزبانی از 
کشــورهای مختلف در این رقابت ها انجــام دادیم و کاملا 
مهیای برگزاری جام جهانی بودیم اما با شیوع مجدد ویروس 
کرونا و پیک ششم در کشــور، فدراسیون پزشکی ورزشی 

در نامه ای به فدراسیون اعلام کرد این مسابقات لغو شود.
سرپرست فدراسیون ورزش های زورخانه ای، افزود: ستاد 
ملی مقابله با کرونا اعلام کرد ورود اتباع برخی از کشــورها 
به ایران به دلیل نگرانی از شــیوع بیشــتر ویروس کرونا با 
محدودیت همراه اســت و با توجه به شرایط بوجود آمده در 
نهایت این مسابقات لغو شد. امیدواریم با بهبود اوضاع برای 

برگزاری این مسابقات برنامه ربزی کنیم.
وی در ادامه درباره برگزاری مســابقات قهرمانی کشور 
ورزش هــای زورخانه ای در آبادان، گفت: این مســابقات با 
حضور ۲۵۶ ورزشکار از ۲۵ استان به میزبانی آبادان برگزار 
شد. خوشــبختانه مسابقات از ســطح کیفی و کمی خوبی 
برخوردار بود. با توجه به شــیوع کرونا طی دو ســال اخیر، 
این مسابقات از سال ۹۹ برگزار نشده بود و ورزش زورخانه 
ای از این بابت آســیب جدی دید اما خدا را شکر توانستیم 
این مسابقات را با استقبال استان های مختلف برگزار کنیم.

وی در پایــان دربــاره برنامه های پیش رو خاطرنشــان 
کرد: جشنواره مرشــدان برتر کشور روز ۲۶ بهمن مصادف 
با ۱۳ رجب به میزبانی تهران برگزار می شــود. در این دوره 
از رقابت ها، مرشدان برتر از استان های مختلف در بخش های 
مختلف رقابت خواهند داشت. باران چشمه در پایان درباره 
ســرانجام تعیین تکلیف انتخابات این فدراسیون گفت: این 
موضوع در دادگاه تجدید نظر در حال بررسی است و بزودی 
رای نهایی صادر می شود. بنده نیز امیدوارم هر چه زودتر این 

موضوع تعیین تکلیف شود.

پژمان جمشیدی با اول نشدن غریبه نیست؛ 
او پیش از ورود به سینما، بارها زمین خوردن و 

دوباره ایستادن را به خوبی تمرین کرده است. 
به گزارش »ورزش ســه«، هر چقدر در ابتدا 
جــدی گرفته نشــده و ورودش به ســینما به 
تمامی عوامل به جز استعداد ذاتی و البته ممارست 
شدید ربط داده شد، حالا یک صندلی مخصوص 
در سینمای ایران برای پژمان جمشیدی در نظر 
گرفته شــده است. دیگر نام این ستاره جوان در 
سینما حذف شــدنی نیست و خنده های طعنه 
آمیز و تیکه های پرتکــرار منتقدان، حالا جای 
خود را به ســتایش و تمجید از بازیکن ســابق 
پرســپولیس و تیم ملی داده است. در شرایطی 
که به نظر می رسید امسال آرزوی بزرگ سیمرغ 
برای پژمان جمشــیدی عملی خواهد شد، او باز 
هم پشــت خط مانده و قافیه را به امین حیایی، 
بازیگر قدیمی و باسابقه سینمای ایران باخت. اما 
اول نشدن برای پژمان اتفاق عجیبی نیست، او در 
طول دوران حرفه ای خود بارها جرئت سرشاخ 
شــدن با نام های بزرگ را داشته و بی تردید این 
اتفاق در سال های پیش رو نیز تکرار خواهد شد. 

دو دهه پیش بــا تصمیم محمد مایلی کهن در 
لباس سایپا مقابل اســتقلال وارد زمین شده و 
آنجــا برای اولین بار نام خود را مطرح کرد. تنها 
یک هفته بعد از دربــی جنجالی دی ماه 7۹ با 
ضربه ای تماشــایی از پشت هجده دروازه را باز 
کرد، اما آن بعد از ظهر جمعه نیز بدشــانس بود 
که آن گل دیدنی پشت ضربه تاریخی و فراموش 
نشــدنی علی کریمی به دروازه بهزاد غلامپور از 
وســط زمین گم شد؛ اول نشدن تجربه عجیبی 
برای پژمان جمشیدی نیست. اینقدر در ترکیب 
پرسپولیس مبارزه کرد که خودش را به سرمربی 
وقت تیم ملی، میروسلاو بلاژوویچ تحمیل کرد. 
اگرچه مقدماتی جام جهانی فرجام خوشی برای 
ما و پژمان جمشــیدی نداشــت، اما این مدافع 
جنگنده بهترین بازی هــای خود در رده ملی را 
در شــرایطی تجربه کرد که مدافع راست آماده 
بســیار داشــتیم. عادت جدی گرفته نشدن و 

مبارزه کردن بیست و خرده ای سال است پژمان 
جمشیدی را همراهی می کند؛ پس حتما سالن 
سیمرغ ســال های پیش رو نیز شاهد بازیکن- 
بازیگری خواهد بود که از جنگیدن و نرســیدن 
خسته نمی شــود. مسیر برای پژمان جمشیدی 
در ســینما هم عین فوتبال بوده است. از معدود 
ستاره هایی که تمام پله های رسیدن به تیم ملی 
و پرسپولیس را طی کرده و به قول خودش تنها 
عضو خط خورده از تیم جوانانی بود که در ادامه 
تبدیل به بازیکنی حرفه ای شد؛ مثل سینما که 
از دیده و جدی گرفته نشدن، حالا به ستاره ای 
پولساز تبدیل شده است. چند سال حضور مکرر 
و متوالــی در اردوی تیم ملی و حضور ثابت در 
ترکیب پرســپولیس زیر ســایه درخشش قابل 
احترام پژمان جمشــیدی در ســینما گم شده، 
وگرنه بی تردیــد او یکی از بازیکنان قابل توجه 
و مهم عصر خود بود که هم در پرســپولیس و 

هم تیم ملی عملکرد خوب و قابل قبولی داشت. 
حالا اگر خودش متواضعانه همیشه دوران حضور 
در زمین فوتبال را خیلی دســت بالا نمی گیرد، 
قرار نیســت ما فراموش کنیم کــه در دورانی 
دشوار موفق به جلب نظر چیروی سخت گیر و 
علی پروین مشــکل پسند شد. اگرچه هنوز هم 
سوال های بیمزه و غیرحرفه ای برخی خبرنگاران 
برای مبتدی نشان دادن پژمان جمشیدی بخش 
لاینفکی از نشســت های مطبوعاتی جشــنواره 
اســت، اما او هر بار پخته تر و متواضع تر پاسخ 
داده و به بهترین شکل جواب این مزه پرانی های 
تکراری را از قبل آماده دارد. پژمان جمشــیدی 
از نزدیک هم شــخصیت قابل احترامی اســت؛ 
انسانی محترم، با ظرفیت و متواضع که به خوبی 
برای اندازه و هندسه توانایی های خود واقف بوده و 
تنها به دنبال پیدا کردن جایگاهی متعلق به خود 

است؛ نه بالاتر و نه پایین تر.

همین خودِ باختــن قافیه حضور فیکس در 
ترکیب تیم ملی ایران به مهدی مهدوی کیا چیز 
کمی نیســت؛ حالا نیز پژمان جمشیدی مغلوب 
امین حیایی با نزدیک به سه دهه سابقه بازیگری 
شــده و در جایگاهی قدم گذاشته که بسیاری 
از ستاره های مشــهور سینما نیز هنوز موفق به 

رسیدن به آن نشده اند.
شــوخی های تکراری، جدی گرفته نشــدن 
و کامنت هــای با ته مایه تحقیــر برای کوچک 
انگاشتن ورود پژمان جمشیدی در دهه گذشته 
شمســی، حالا جای خود را به تمجیدهای بی 
پایان از این بازیگر جوان داده اســت. از روزهای 
دلبری برای علی پروین و تبدیل شدن به مدافع 
راســت ثابت پرســپولیس، جلب اعتماد بلاژ و 
رسیدن به لباس تیم ملی در سال های درخشش 
مهدوی کیا، جواد کاظمیان و در ادامه حســین 
کعبی حالا حدود بیســت ســال سپری شده و 
پژمان جمشــیدی یک عادت را هنوز فراموش 
نکرده؛ هر چه کمتر دیده شــود بیشــتر تلاش 
می کند. چشم پوشی از نام پژمان جمشیدی در 

فوتبال آسان نبود و در سینما هم نیست.

افشاگری دبیرکل فدراسیون فوتبال درباره پیام تبریک فیفا
 و اصلاح اساسنامه، خط بطلان روی ادعا های واهی 
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بازگشت در ذات اوست

برای پژمان جمشیدی؛ هنر اول نشدن!

عملکــرد کاروان اعزامی ایــران به بازی هــای المپیک 
زمســتانی ۲۰۲۲ تقریباً همان چیزی بود که پیش بینی 
می شــد، البته این بــار دوپینگ باتجربه ترین اســکی باز 
اعزامی به پکن، شرایط را نسبت به گذشته متفاوت کرد. 

به گزارش خبرنگار ورزشــی خبرگزاری تسنیم، بیست 
و چهارمین دوره بازی های المپیک زمستانی روز یکشنبه 
هفته آینده با برگزاری مراســم اختتامیه به پایان خواهد 

رسید.
کاروان جمهــوری اســلامی ایران در ایــن دوره با ۳ 
ورزشکار، ۲ مربی و ۲ همراه در این رویداد بزرگ شرکت 
کرد؛ حضــوری که همان عملکرد در دوره های قبلی را به 
دنبال داشت، البته با این تفاوت که حاشیه نفرات شرکت 
کننده دســت کمی از آنهایی نداشت که به دلایل مختلف 
از جمله کرونا و دوپینگ نتوانســتند وارد پیست مسابقه 

شوند.
  اعزام سه ورزشکار و کرونایی شدن یک نفر 

قبل از اعزام
عاطفه احمدی، ســید ســتار صید و حســین ســاوه 
شمشکی، ســه ورزشــکاری بودند که در پایان مسابقات 
انتخابی، موفق به کســب ســهمیه در رشته های آلپاین و 
صحرانوردی شــدند. در آستانه اعزام کاروان ایران به پکن 
و مطابق معمول همه ســفرهای برون مــرزی، از نفرات 
اعزام تست کرونا گرفته شــد که جواب تست ستار صید 
و مربی اش مصطفی میرهاشــمی مثبت شد و آنها شانس 

حضور در المپیک زمستانی را از دست دادند.
صید که می توانست چهارمین حضورش در این المپیک 
زمستانی را تجربه کند )افتخاری که هنوز کسی در اسکی 

ایران به آن نرسیده(، پس از مثبت شدن کرونایش، اعلام 
کرد که در مراســم بدرقه فدراسیون به این ویروس مبتلا 
شــده، اما هیچ فرد دیگری از آن مراســم کرونا نگرفت. 
این در حالی بود که صید با آنکه می دانســت باید مراقبت 
بیشــتری از خودش داشته باشد، اما در جریان مراسم به 

ندرت از ماسک استفاده می کرد.
نکتــه جالب توجه اینکه همه افراد شــرکت کننده از 
برگزاری مراســم بدرقه با حضور وزیر ورزش بسیار راضی 
و خرســند بودند و آنها را یک حرکت نوین از فدراسیون 
عنوان کردند، اما بعد از کرونایی شدن صید، نظر برخی ها 

برگشت و شرایط را به شکل دیگری جلوه دادند.
به هر حال صید و میرهاشمی از لیست خط خوردند و 
دانیال ساوه شمشکی و مربی اش محمدتقی شمشکی در 

لیست قرار گرفتند تا راهی پکن شوند.
 شوک به کاروان با دوپینگ ساوه شمشکی

در حالی که عاطفه احمدی مســابقه اش را انجام داده 
بود و همه منتظر رقابت دانیال ســاوه شمشکی به عنوان 
دومین نماینده ایران بودند، خبر شــوک آوری منتشر شد. 
آژانس بین المللی تست گیری )ITA( اعلام کرد که تست 
دوپینگ حسین ساوه شمشــکی مثبت شده و مسابقه و 

تمرینات این ورزشکار به حالت تعلیق درآمده است.
این خبر در حالی منتشــر شــده که ورزشکاران ایران 
قبل از اعزام به پکن تست دوپینگ داده بودند و جواب آن 

تست ها نیز منفی شده بود.
ســاوه شمشکی درخواست نمونه گیری B را ارائه کرد، 
اما پاسخ تســت دوم نیز مثبت شــد. طی نمونه گیری و 
آمــدن جــواب این دو تســت صحبت هــای مختلفی به 
گوش رسید. شنیده شــد که این ورزشکار گفته ماده ای 
در غذایش ریخته شــده تا دوپینگش مثبت شــود، اما با 
بررسی های بیشتر مشخص شد که ماده ممنونه استروئید 
از طریق تزریق وارد بدن می شــود و در واقع نوع خوراکی 

آن وجود ندارد.
 نتایج اسکی بازان؛ همان همیشگی

در جریان بازی های این دوره عاطفه احمدی و دانیال 

ساوه شمشکی به روی پیست رفتند.
احمــدی در مارپیچ کوچک بانوان که 88 اســکی باز 
حضور داشــتند، در دور اول زمــان ۱:۱۱.88 دقیقه را به 
ثبت رساند و در رده پنجاه وهفتم قرار گرفت. او در مانش 
دوم و در حالی که بیشــتر مســیر را نیــز طی کرده بود، 
تعادلش را از دســت داد و علی رغم آنکه زمین نخورد، اما 
نتوانست مسابقه را به پایان برساند و به همین دلیل هیچ 
زمانی برایش ثبت نشــد. بدین ترتیب احمدی در مجموع 
نیز موفق به ثبت زمان نشــد تا کار برای او در این بازی ها 
به پایان برســد. در این رقابت و در مجموع دو مانش، ۵۰ 
اســکی باز به خط پایان رسیدند و برای آنها زمان به ثبت 

رسید.
دومین نماینده کشــورمان دانیال ساوه شمشکی بود 
که در اســکی کراس کانتری )صحرانوردی( ۱۵ کیلومتر 
مردان مسابقه داد. او که پس از مثبت شدن تست کرونای 
سید ستار صید و در آخرین روزها جواز حضور در المپیک 
زمستانی را به جای او کسب کرد، با ثبت زمان 4۶:۲۶.۰۰ 
دقیقــه در رده 84 قرار گرفــت. در این رقابت ۹۹ نفر در 
استارت لیست حضور داشــتند، اما مسابقه با حضور ۹7 

ورزشکار آغاز شد.
این نتایــج تقریباً مشــابه همان نتایجــی بود که در 
دوره های قبلی به ثبت می رســید. در دوره قبلی در سال 
۲۰۱8، چهار نماینده از ایران به پیونگ چانگ اعزام شده 
بودند که فروغ عباســی در مارپیچ کوچک رتبه 4۹ را به 
خــود اختصاص داد، آن هم در حالی که ۵4 نفر موفق به 

عبور از خط پایان شدند.
در همان رویداد سید ســتار صید در سید ستار صید 
در کراس کانتری رشــته اســپرینت رتبه 77  را بین 8۰ 
ورزشــکار از آن خود کرد، ســمانه بیرامی باهر در کراس 
کانتری رشته اســپرینت بانوان در رده ۶8 و آخر ایستاد، 
سید ســتار صید در ۱۵ کیلومتر صحرانوردی رتبه ۹۱ را 
در بین ۱۱۹ به خود اختصاص داد، محمد کیادربندسری 
در مارپیچ بزرگ رتبه ۵8 را در بین 74 اســکی باز کسب 

و کرد و در مارپیچ کوچک نیز در رده ۳4 قرار گرفت.

 نیاز به بازنگری در توجه به اسکی
در المپیک زمســتانی ۲۰۱4 سوچی نیز تقریباً همین 
نتایج کســب شــد. بنابر ایــن به نظر می رســد آنچه در 
خصوص اســکی و ورزش های زمستانی ایران وجود دارد، 
خلأ یک نگرش صحیح در بین مسئولان و سیاست گذاران 

این حوزه است.
سال هاســت که آرزوی علاقه مندان اسکی در ایران به 
رســیدن نمایندگان ایران به خط پایان، یا قرار گرفتن در 
بین 4۰، ۵۰ نفر برتر و یا آخر نشــدن خلاصه شده و این 

نکته مطلوبی نیست.
پیست های اســکی بزرگ و خوبی در کشور و به ویژه 
تهران و اطراف آن وجــود دارد. به طور قطع اگر رویکرد 
مناسبی نسبت به توسعه اسکی وجود داشته باشد و توجه 
بیشتری به این رشته شود، دیگر شاهد این روند نامطلوب 
نخواهیم بود. زیرســاخت های مناسب، امکانات و توجه به 
این رشته، نیازهای اصلی اسکی برای توسعه بیشتر است.

 اسکی، دست های پشت پرده دارد؟
از سال های گذشــته تاکنون همواره مطرح می شد که 
اســکی در اختیار عده ای خاص اســت و از منافع آن به 
راحتی بهره مند می شــوند. چند سال قبل یکی از روسای 
فدراسیون تلاش به مقابله با برخی از این افراد کرد، اما به 
نتیجه خاصی نرسید. البته نکته ای در میان وجود داشت 
که فراموش می شــد؛ افراد محلــی در مناطقی همچون 
شمشک، دیزین، دربندسر و مشابه آنها، کسانی بودند که 
سال ها در این رشته حضور داشتند، اما برخی افراد تلاش 
کردنــد تا به فدراســیون نفوذ کنند و پســت ها را نیز در 

اختیار بگیرند.
به نظر می رســد هنوز برخی از این افراد در فدراسیون 
نشسته اند و نتیجه سال ها حضورشان در فدراسیون، تکرار 
همان نتایج خوبی و دیده شدن رویکردهای گذشته است. 
برخی از آنها هر چهار ســال برای ریاســت فردی تلاش 
می کنند تا به لحاظ فنی و اطلاعاتی از خودشــان پایین تر 
باشد تا بتوانند به راحتی هر اقدامی را که لازم است، انجام 

بدهند.
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